Homework for GCSE Level

Date due: 06/10/2024

الواجب البيتي للمستوى الثانوي تاريخ التسليم: 2024/10/06

(Arabic Language) اللغة العربية

- مراجعة موضوع (السَّفَرُ والسَّكَنُ) على الصفحة 107 في كتاب صديقك العربي لتأكيد الفهم والاستيعاب والإجابة عن التمارين أدناه.
- مراجعة موضوع (أدوات الاستفهام) من خلال الشرح والتوضيح في الدفتر الصفي للإجابة عن التمارين ادناه.
 - حل التمارين أدناه و المرفقة أيضاً في دفتر الواجب البيتي.
- Revise the subject of (Travel and accommodation) on P.107 in Your Arabic friends
 Book to verify understanding and do the exercises below.
- Revise the subject of (Interrogatives) from the classroom book to do the exercises below.
- Do the exercises below that are also attached in your homework book.

التمرين الأول: ترجموا الاعلانات التالية من اللغة الإنجليزية الى اللغة العربية مستفيداً من الكلمات التالية:
Exercise1: Translate the following announcements from English to Arabic using the
following words: (الْمَركِبُ – رَصِيفٌ – الْخطوطُ – إنتِباه – قِطارٌ – أَماكِنْهُم)
1- Attention please; travellers on the Saudi Airlines proceed to aeroplane.
2- Travellers on the 10 o'clock train to Aswan must proceed to gate no. 2 immediately.
3- The boat will be moving in 15 minutes; all travellers are asked to take their seats.

طارات والمَحَطّاتِ والمَوانِئ) على	. (إ ستفساراتٌ عن المواعيدِ في الم تتبوا جملاً مفيدةً عن خمسةٍ منها.	التمرين الثاني: إحفظوا العبارات في نشاط الصفحة 108 في كتاب صديقك العربي وأك
Exercise 2: Memorize the phrases in ports) on P.108 in Your Arabic frien	· •	<u>-</u> '
1		
2		
3		
4		
5		

التمرين الثالث: إكتبوا حوالي 80 كلمة في دفتر الواجب البيتي مقالةً بعنوان (عندما كُنتُ صَغيراً) تذكر فيها :-1-أوصافك البدنية (الشكل، الشعر و....). 1-أوصافك البدنية (الشكل، الشعر و.....). 2- أوصافك العقلية (الذكاء). 3- أوصافك السلوكية (التَّصَرُّفاتُ والم<mark>وا</mark>قِف التِي قُمتَ بها).

- - 4- ما يقوله أهلك عن أيام طُفُولَتِك.

Exercise 3: Write in your homework book about 80 words an article entitled (When I was young) including the following points:

- 1- Your features and characteristics Physical (hair, body)
- 2- Mental (intelligence).
- 3- Your behaviours (mention some situations).
- 4- What your family say about how you were during your childhood.

التمرين الرابع: أستعملوا أدوات الإستفهام التالية لكتابة جُملاً مفيدةً تدخل مرة على اسم ومرة على فعل كما في المثال أدناه:

Excersice4: Use the following Interrogatives to write meaningful sentences that used with noun and with verb as the example below:

تدخل على فعل	تدخل على إسم	أداة الاستفهام
هل كَتَبتَ الواجِبَ؟	هل أنتَ نَشيطٌ اليومَ؟	هَلْ
		كيف
		أينَ
		مَن
		لِماذا
		ما

ن الخامس: ترجموا الجمل التالية من اللغة الإنجليزية الى اللغة العربية:	التمرير
Exercise 5: Translate the following sentences from English into Arabic:	
- I am a student and my father is an engineer.	
My brother and Lara students at the same school	
- My brother and I are students at the same school.	
- My sister has a talent for painting.	
- My hobby is playing football and swimming.	
inty modely is pluying to see all all a williaming.	